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Statusoversigt over bydelsplan for Brønshøj-Husum Lokaludvalg 2014   

        28. december 2013 

       

Projektforslag Aktuelle tiltag Status Kontaktpersoner 

Bellahøj 

Friluftsscene 

 

 

Renovering og 

modernisering af 

scenen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foreningen 

Amfiteatret 

 

GHB Landskabsarkitekter har udarbejdet visionsplanen ”Bellahøj 

Friluftsscene – i dag og i morgen”. Center for Park og Natur har på baggrund 

af visionsplanen udfærdiget et budgetnotat ”Renovering af Bellahøj 

Friluftsscene” (10. juni 2013) med et samlet budget på 4.325 mio. kr. fordelt 

på 3 år fra 2014-2016. Der er ikke blevet afsat midler til forslaget. 

Lokaludvalget har i 2012 finansieret et elskab til Bellahøj friluftsscene. 

Kultur- og Fritidsforvaltningen er i dialog med lokaludvalget om et forslag til 

en organiseringsmodel. Center for Park og Natur vurderer, at der ikke 

umiddelbart er interesse for at flytte bookingsystemet af friluftsscenen fra 

Københavns Erhvervsservice/Byliv. CPN har opfordret KFF til at sende en 

formel ansøgning, hvis det er et ønske i KFF. 

 

 
 

Foreningen ”Amfiteatret” ønsker en dialog med Jan Lindboe og Peter 

Andreassen om fundraising til renovering af scenen. Foreningen har 

modtaget 300.000 kr. i opstartsstøtte af Kulturudvalget. Parterne har talt 

om at mødes i januar 2015 og planlægge det kommende års 

budgetforhandling og fondsansøgning.  

CPN: Peter Andreassen/Jon Pape 

KFF: Jan Lindboe 

 

Arbejdsgruppen består af Christian 

Hesselberg, Kasper Thorlak og 

Jens-Peter Gjaldbæk. 

 

Foreningen ”Amfiteatret”, 
projektleder Henriette Zichau 

Hertz ( hertz4ever@gmail.com) og 

Knud Foldchack. 

www.facebook.com/Amfiteatret 

 

 

Anbefalinger: 

 

Brug bydelspuljen til forsat at 

støtte aktiviteter på Bellahøj 

Friluftsscene 

 

Støt op om samarbejdet med 

Amfiteatrets fondssøgning. 

 

Inviter de nye politikere til Bellahøj 

Friluftsscene 

 

mailto:hertz4ever@gmail.com
http://www.facebook.com/Amfiteatret
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EnergiCenter 

Voldparken 

 

 

Dispositions- og 

lokalplansforslag 

En Idrætshal til 53,3 mio. i anlæg og 2,6 mio. kr. i årlig drift indgår i budget 

2014. Der skal udarbejdes et dispositionsforslag af idrætshallen til en 

totalrådgiver i efteråret 2014. KEjd har ansvar for udarbejdelse af 

dispositionsforslag, og næste fase er, at Center for Bydesign laver et 

lokalplansforslag for EnergiCenter Voldparken. Det forventes klar i foråret 

2014. Idrætshallen forventes at stå klar i 2017.  

 

 

KFF: Andreas Faurholm Sandberg 

Arbejdsgruppen i LU består bl.a. 

Karsten Brisell  

Kontaktperson: Julie Rosted, 

OMHU 

Husumvold 

 

 

Bro henover 

jernbanen 

 

Belysning 

 

 

 

Genanvendelse af 

dobbeltkaponieren 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Broforbindelsen over jernbanen indgår i budget 2014. 

 

 

Cykelsekretariatet ansøgte i budget 2014 om belysning på Vestvolden 

indenfor TMFs cykelpuljeramme, men den blev reduceret undervejs. (Det 

indgår også i projektforslaget En på lampen).  

 

KFF har givet udtryk for, at de ser positivt på benyttelse af 

dobbeltkaponieren til fritidsaktivitetsformål. Her er kontaktpersonen 

udviklingschef Ole Bræstrup, KFF.  

 

Anbefaling 

Udarbejd et skitseforslag i samarbejde med Naturstyrelsen, Teknik- og 

Miljøforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen, og Friluftsrådet som 

udviklingskonsulent og dialogpart til evt. fonde. Friluftsrådet har vist 

interesse for dobbeltkaponieren som et udviklingsprojekt, hvor et naturrum 

udvikles - jf. projektforslag om urbant naturcenter på EnergiCenter 

Voldparken. Friluftsrådet vil gerne allerede i 2014 indgå i et samarbejde, 

hvor Friluftsrådet er udviklingskonsulent på opgaven.  

 

Hvis der skal arbejdes videre med projektet, er det bl.a. nødvendigt med et 

budget for en indvendig renovering, derfor anbefales det at få undersøgt 

dette. COWI har stået bag renoveringen af bygningsværkerne på 

Vestvolden, og blev spurgt om et overslag på en renovering, men dette er 

ikke sket. 

 

En ibrugtagelse af Dobbeltkarponieren vil også indebære en rydning og 

Naturstyrelsen: Tidl. Projektleder 

Charlotte Wernersen, ingen ny 

kontakt. 

Kulturstyrelsen: Thomas Roland 

tro@kulturstyrelsen.dk 

 

Center for Park og Natur: Anders 

Melamies  

Kultur- og Fritidsforvaltningen: 

Udviklingschef Ole Bræstrup  

 

Arbejdsgruppen består af Ernst 

Sørensen, Freddy Ingvorsen, 

Kirsten Møller. 

 

Beskæftigelsesindsats på 

plejeområdet: Ole Vestbirk 

 

Friluftsrådet Kristian Blicher 

Jepsen 

kbj@friluftsraadet.dk 

 

 

Anbefalinger:  

Kontakt cykelsekretariatet mht. 

budgetforhandlingerne om 

cykelpakken.  

mailto:tro@kulturstyrelsen.dk
mailto:kbj@friluftsraadet.dk
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Etablering af 

rulleskøjtebelægning/ 

cykelsupersti 

 

 

 

 

 

 

Plejeplan for 

Vestvolden 

pleje af det omkringliggende område. Det er blevet drøftet med 

områdechef Anders Melamies fra Center for Park og Natur om de vil rydde 

kanalsystemet og øge plejen omkring dobbeltkaponieren, hvis der ydes 

ekstern medfinansiering til det.   

 

 

 

Der er etableret en rulleskøjtebelægning fra Hvidovre, Brøndby og Rødovre 

til kommunegrænsen ved København. Lokaludvalget har foreslået 

etableringen af en rulleskøjtebelægning, som Naturstyrelsen har støttet op 

omkring. Cykelsekretariatet i Teknik- og Miljøforvaltningen har udfærdiget 

et budgetnotat for 2014 i en samlet cykelpakke, hvor Husumvold skal 

opgraderes til cykelsupersti.  

 

 

 

 

 

 

Udarbejd et skitseforslag for 

dobbeltkaponieren og det 

omkringliggende naturområde i 

samarbejde med Naturstyrelsen 

og Friluftsrådet og evt. fond. Lav 

en prioritering af, hvornår 

dobbeltkarponieren skal stå klar – 

inviter politikere ud til Vestvolden 

og introducer dem for 

udviklingsmulighederne ved at 

søge fonde og en kommunal 

medfinansiering. 

 

Sørg for at Lokaludvalget 

involveres i den kommende 

plejeplan for Vestvolden. 

Plejeplanen udløber i 2015. 

En på lampen 

 

 

Belysning på 

Vestvolden 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Andre 

belysningsprojekter 

 

 

Cykelsekretariatet har indsendt forslaget om belysning og ny belægning på 

Vestvolden med et prisoverslag på 3 mio. kr. som bobler til den 

eksisterende cykelpakke i budget 2014. Forslaget gik ikke igennem og 

cykelsekretariatet har det fortsat inde i deres cykelpakke-budgetpulje. 

 

 

 

Arbejdsgruppen i 

belysningsgruppen: Ida Bonnevie 

Sloth, Freddy Ingvorsen, Britt 

Boesen, Thomas Maare (Center for 

Trafik), m.fl. 

 

Cykelsekretariatet: Tim Strange 

Jensen 

 

TMF, Thomas Maare 

 

Anbefalinger 

Lokaludvalget kan overveje at 

undersøge om vejdirektoratet 

cykelpulje kan ansøges – tidsfrist 
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 inden april 2015 – skal koordineres 

med cykelsekretariatet.  

 

Undersøg hvilke forslag i 

belysningsplanen, der er 

gennemført. Lav en slagplan for 

budgetforhandling. 

 

Haver til alle 

 

 

  Haver til Alle har i 2013 resulteret i en udvidelse af antallet af højbede med 

25, hvoraf de 20 er i drift i FSB Husumgård og yderligere 5 bag AAB38s 

beboerlokale, således at der i alt er 50 højbede i området. Det blev forsøgt 

at etablere et større haveanlæg sammen med FSB Voldparken, men det 

blev besluttet at den nyoprettede havegruppe sammen med OMHU skal 

samarbejde om at finde midler til haveanlægget. I AAB er der dannet en 

haveforening. Der arbejdes på at forankre Haver til Alle i Husum for Alle, 

mens driften af de allerede etablerede højbede på nær FSB Husumgaård er 

forankret i beboerhaveforeninger.   

Miljøudvalget 

Byrums- og 

trafikforbedringer 

 

 

Lommeparken ved 

Frederikssundsvej 

 

 

Det højklassede 

busløsningsforslag for 

Husum og Brønshøj 

Torv 

 

Lommeparken er blevet anlagt og indviet i efteråret 2013. 

Lokaludvalget har et forslag om en udvidet pladsløsning, som ikke indgå i 

anlægsprojektet. 

 

Afventer svar fra projektleder i Center for Anlæg, Helle Wicklow. 

Byudviklingsudvalget i LU  

 

Julie Rosted, Husum 

Områdefornyelse 

 

Projektleder Helle Wicklow, Center 

for Anlæg 

Formidlingsprojekt 

– gør ukendte 

steder kendte 

 

 

Ingen udvikling pt. Konceptet skal udvikles - det er tilbagemeldingen fra Teknik- og 

Miljøforvaltningen.  

Kulturudvalget i LU (Jens-Peter 

Gjaldbæk) 

Blå bånd i 

Brønshøj-Husum 

 

Ingen udvikling pt. Projektet afventer konkretiseringen af skybrudsplanerne for de to 

vandoplande som dækker bydelen 
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Utterslev Mose 

 

 

 

 

 Teknik og Miljøforvaltningen er blevet inviteret til dialog om igangsættelsen 

af en helhedsplan for Utterslev Mose og det forventes at vi i løbet af 2014 

kommer et stort skridt nærmere en politisk beslutning om at få udviklet en 

helhedsplan for Utterslev Mose 

 

Langholmen 

 

Utterslev Moses venner 

 

 

Naturcenter med 

naturskolefunktion 

 

 

Visionsoplæg Efter visionsseminariet d. 29. maj 2013 er der udarbejdet Et urbant 

naturcenter i Husum – Lokaludvalgets visionsoplæg for det urbane 

naturcenter.  

 

 
 

I forbindelse med lokalplanen for EnergiCenter Voldparken skal der 

udarbejdes et dispositionsforslag for Idrætshallen, hvor arealudnyttelsen og 

funktionsbehov med et urbant Naturcenter integreres.   

 

Der er planer om afholdelse af et Voldtræf og udvikling af naturrum – det er 

beskrevet i arbejdsplanen for Miljøudvalget 2014. 

 

 

Se samarbejdsparter i 

visionsoplæg for det urbane 

naturcenter. 

 

Arbejdsgruppe i lu: Anders 

Pedersen, Freddy Ingvorsen, 

Kirsten Møller, Anne Steen 

Hansen, Adam Carsten Pedersen, 

Giuliano Matessi, Henrik Gretoft 

 

 

Anbefalinger 

 

Udviklingen af naturrum – søg 

Friluftsrådets puljer – evt. sammen 

med lokale foreninger 

 

Voldtræf 2014 samler lokale 

samarbejdspartnere om 

naturaktiviteter ved Utterslev 

Mose og Vestvolden  

 

Undersøg om NTS 

centeret/Kontoret for Bæredygtig 

Udvikling ønsker et 

forskningssamarbejde om 



6 

 

udvikling af nye læringsmiljøer 

med fokus på natur, teknik og 

sundhed.  

 

Lokaludvalget udarbejder et 

skitseforslag for den fælles brug af 

udearealer og et nyt anlæg, hvor 

naturcenterets fysiske rammer 

beskrives. Skitseforslaget 

indarbejdes i lokalplansforslaget 

for EnergiCenter Voldparken. 

Grøn mobilitet 

 

 

Cykelsti på 

Brønshøjvej ved 

Valløvej 

 

 

Den grønne 

forbindelse 

 

Udviklingsplan for 

Tingbjerg-Husum 

Strækningen igennem Brønshøj fra Frederikssundvej via Brønshøjvej, 

Gaunøvej, Annebjergvej og Primulavej til Godthåbsvej får cykelsti. Der er 

budgetteret med 5 mio. kr. Anlægsarbejdet forventes afsluttet sommeren 

2014. 

 

I Budget 2014 er der reserveret 5 mio. kr. til den grønne sti i Husum, som 

gives i tilfælde af restpuljemidler.  

 

I Udviklingsplanen for Tingbjerg-Husum er der forslag til nye cykel, gang og 

vejforbindelser.  Her indgår forslag om synlige tilslutninger til 

supercykelstinettet og en ny vejforbindelse for biler og kollektiv transport til 

Gladsaxe som vil skabe øget transportmuligheder for for beboere i 

Tingbjerg/Utterslevhuse og Gladsaxe. 

http://kk.sites.itera.dk/apps/kk_pub2/pdf/952_Yq1LmpZg7o.pdf 

 

 

 

OMHU: Adam Carsten Pedersen 

Center for Trafik: Jens Christian 

Højgaard 

Kulturfusion i 

Brønshøj-Husum 

 

 

Placering af Kulturhus 

på Brønshøj Torv 

Kultur- og Fritidsforvaltningen har drøftet muligheden for at benytte 

indskolingsbygningen på Brønshøj Torv til Kulturhus, integreret med 

Rytterskolen. Børne- og Ungeforvaltningen har afvist forslaget.   

Kulturudvalget 

Kvartersmanager 

 

 

Erfaringsopsamling 

fra Valby/Nørrebro 

Både Valby og Nørrebro Lokaludvalg har ansat en kvartersmanager i 2014. 

 

 

Freddy Ingvorsen,  

Byudviklingsudvalget 

Shariar Shams Ili (Københavns 

http://kk.sites.itera.dk/apps/kk_pub2/pdf/952_Yq1LmpZg7o.pdf
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Erhvervsservice) 

 

Anbefaling 

Lokaludvalget kan overveje at tage 

på inspirationsbesøg i Valby og på 

Nørrebro, hvor pilotprojekter med 

en kvartersmanager er afprøvet. 

 

Et 

Folkesundhedslab 

 

 

Speciale  

 

 

 

 

 

Region Hovedstadens 

Sundhedsprofil 

 

Samarbejde med 

Eksperimentarium og 

Center for 

Sundhedsfremme 

Stud. i pæd. antropologi Signe Gadegaard skriver speciale om den oplevede 

sundhed i Husumvængecenteret. Specialet forventes afsluttet i februar 

2014. Med brug af den antropologiske metode gives et lokalt nedslag i et 

aktivitetscenter, der giver et billede af de sociale fællesskabers betydning 

og sammenhængen med den oplevede sundhed.  

 

Der er gennemført en ny undersøgelse af Sundhedsprofilen i Københavns 

Kommune i 2013, og de nye tal skulle være klar i starten af 2014. 

 

Vidensdeling om PULSE-projektet. Projektet undersøger 

bevægelsessundhed hos familier i Husum og Hellerup. Center for 

Sundhedsfremme og Eksperimentarium står bag initiativet der også kaldes 

”Innovative Health Promotion Exhibitions Engaging Families”. Det kører 

indtil 2016, hvor der skal stå en udstilling klar. Herudover arrangeres 

aktiviteter i Husum, udvikling af en app, der motiverer familier til bevægelse 

og en kommende hjemmeside. Prædiabetes – Anette Lykke Hindhede 

forsker i forebyggelse i lokalsamfundssammenhænge – projektperioden er 

2011-2014. 

 

  

Social- og Sundhedsudvalget i LU 

 

Helene Bothilde Rønne SUF,   

 

Stud. i pæd. Antropologi Signe 

Gadegaard gsigne@yahoo.com 

 

 

Center for Sundhedsfremme, Peter 

Bendtsen pebt@steno.dk 

 

 

Anbefalinger 

 

Aftal med Signe Gadegaard og 

SOSU, om specialeafslutningen 

skal markeres med et 

arrangement?  

 

Undersøg om der er kommet nogle 

interessante nye tal i 

Regionshovedstadens 

undersøgelse – Sundhedsprofilen 

på bydelsniveau.   

 

Klar-Parat-Husum  

 Pilotprojektet Klar-Parat-Husum kommer ikke til at fortsætte som indsats i 

Brønshøj-Husum. Projektet er afsluttet i december 2013. 

SUF: Helene Bothilde Rønne 

 

mailto:gsigne@yahoo.com
mailto:pebt@steno.dk

